الأحد: 08:30 - 6:00 ص

الأربعاء: 0:00 - 11:30 ص

الجمعة: 7:30 – 10:00 ص السبت: 30:70 – 10:00 ص

21:30 – 8:30 ص

القداسات:



خطورة الإدانة

⇈

من أكثر الحروب التي تجد مكاناً في الإنسان إدانة الآخرين؛ وهي خطية صعبة ومنتشرة بكثرة. والكتاب يوصينا قائلاً "لاَ يَئِنَّ بَعْضُكُمْ عَلَى بَعْضٍ أَيُّهَا الإِحْوَةُ لِئَلاَّ ثُدَانُوا" (يع 9:5).

وهذا الوصف دقيق لأنه يصور هذه الحرب الشديدة التي تنبع من داخل الإنسان، ولكن "هوذا الديان و اقف علي الباب" بمعني أن الحكم على الناس ليس هو دور البشرلكن الديان الحقيقي الذي يري الخفيات قبل الظاهرات وبلا خطية، ويعرف الحقيقة كاملة وله هذا السلطان "فَمَنْ أَنْتَ يَا مَنْ تَدِينُ غَيْرَكَ؟" (رو 4:14). والسيد المسيح أوصانا "لاَ تَدِينُوا لِكَيْ لاَ تُدَانُوا، لأَنَّكُمْ بالدَّيْنُونَةِ الَّتِي بِهَا تَدِينُونَ تُدَانُونَ " (مت 1:7).

> + الإدانة خداع بمعني أن من يدين غيره يخدع نفسه "وَلِمَاذَا تَنْظُرُ الْقَذَى الَّذِي فِي عَيْنِ أَخِيكَ، وَأَمَّا الْخَشَبَةُ الَّتِي فِي عَيْنِكَ فَلاَ تَغْطَنُ لَـهَـا؟" (مـت 3:1:7). وهذا يعني أن الإدانة غير حقيقية ويكون من يدين هو المُدان. ويقول القديس برصنوفيوس "يوم تدين آخاك تنقطع عنك نعمة الروح القدس فتكون سبب عثرة له". وبما أن المؤمن هو مسكن للروح القدس لذلك ينال نعمة التمييز الروحي فيشفق على من يخطئ بسبب حرب الشيطان فبدل أن يحكم عليه يأخذ بيده ويعينه ليقيمه.

> + الإدانة ضد نقاوة القلب لأن مِّن قلبه نقي يملك عيناً بسيطة لا تري الشرولكن تحب الخير للجميع، لذلك الإدانة لا تتفق مع النقاوة والبساطة الحكيمة التى تري الحقيقة.. إن العين التي بها خشبة لا ترى القذي الذي في عين الآخر.وهكذا كان القديسون، لهذا حين رأي القديس يؤانس القصير أحداً يخطئ بكى فسأله الأخوة لماذا تبكي فقال لهم "لأن أخى أخطأ اليوم بحرب من الشيطان وقد يتوب وغداً قد أُخطئ أنا بحربه ولا أتوب". وقد قيل عن لوط إنه كان يعذب نفسه البارة بالسمع والبصر للخطايا التي حدثت أمامه.

> + الإدانه تتعارض مع كل الفضائل فهي ضد

المحبة التي تستركثرة من الخطايا فمن يدين لا يحب، وتتعارض مع الإتضاع لأن المتضع لا يري خطايا غيره بل يري خطايا نفسه ويدين نفسه، والإدانة ضد الوداعة الحليمة على البشرالتي تحترم الصغير والكبير فلا تحكم على أحد ولا تحتد، وهي ضد الصدق لأن من في عينه خشبة لن يستطيع رؤية شئ بل هو في حكم الأعمى، وضد إحترام الناس وتوقيرهم لأن الإنسان صورة الله وهذه كرامة لا تناظرها رفعة. وإذا كانت الإدانة ضد كل هذه الفضائل، إذا فهي تجمع العديد من الرذائل السيئة.

+ فالإدانة خطية مركبة فيها الكراهية والكبرياء والخداع الكاذب وإحتقار البشر ورفضهم.وحين يسقط في كل هذه الخطايا فسوف ينعكس حكمه على الآخرين ليقدم إدانة لنفسه.

+ والنصيحة..

ربما نقد بسيط يعتاده الإنسان فيدخل إلى الإدانة. وحين يعتاد عليها يصير أعمي يقود أعمي فيسقط كلاهما في حفرة، ومن يحكم يجب أن يكون بلا خطية كما قال السيد المسيح لمن أتوا إليه بالمرأة الخاطئة "مَنْ كَانَ مِنْكُمْ بِلاَ خَطِيَّةٍ فَلْيَرْمِهَا أُوَّلاً بِحَجَرٍ!" (يو 7:8). ومنع العمال من نزع الزوان الذي وسط الحنطة قائلاً لهم "دعوهما ينميان كلاهما معاً إلى وقت الحصاد" والقمح يُجمع إلى مخازن، والزوان مصيره معروف.

الإجتماعات:

الثلاثاء

7:30 - 8:30 م إجتماع الصلاة الإسبوعي

الأربعاء

7:00 م درس الألحان

7:00 م إجتماع السيدات

الجمعة

6:30 – 8:15 م درس الكتاب (بالانجليزية للأطفال)

8:00 - 7:00 م درس الكتاب

8:00 – 9:30 م إجتماع الشباب (بالإنجليزية)

8:00 - 9:30 م إجتماع الرجال

4:30 – 5:00 م تسبحة عشية

5:30 - 5:00 م عشية

7:00 - 5:30 م مدارس الأحد

7:00 - 5:30 م درس الكتاب

9:00 – 7:00 م تسبحة نصف

إجتماع أسرة القديس يوسف النجار للمسنيين السبت 6 أكتوبر عقب القداس الإلهي.

الإعترافات:

فاكس الكنيسة : 7323321049

الجمعة والسبت مساءأ وعقب القداسات الإسبوعية.

خادماكما في الرب ...

القسس: إبراهيم واصف

تليفون الكنيسة: 7323321052 موبايل: 3638 - 581 (732) القمص: إبرآم جورجي

موبايل: 4831 - 601 (908)





Coptic Orthodox Patriarchate Saint Mina's Church - Holmdel New Jersey

P. O. Box 465, Holmdel, NJ 07733

The Dangers of Judging

One of the wars that dwells in the hearts of many and is very dangerous yet very common is judging others. The Holy Bible says "do not grumble against one another, brethren, lest you be condemned" (James 5:9). This indeed is a very precise description of that sin because it describes this tough war that is initiated from within but "the judge is standing at the door" .. meaning that judging other's is not my role as human because the True Judge is The One that sees the hidden before the visible, He knows the full truth, and has the power, therefore "who are you to judge another's servant?" (Romans 14:4). Our Lord Jesus Christ commanded us to "judge not, that you be not judged" (Mathew 7:1).

- + Judging is deceiving meaning, whoever judges others is deceiving himself "why do you look at the speck in your brother's eye, but do not consider the plank in your own eye?" (Matthew 7:1-3). This verse explains that judging is deceptive and false as the person who judges become judged. St. Parsofenious says "you lose the grace of the Holy Spirit on the same day you judge your brother because it may cause him to stumble". The Holy Spirit that dwells in our hearts as believers guides us to be more merciful towards those who sin because of the war from Satan. Instead of judging them, we are ought to hold their hands and help the stand back up.
- + Judging is never from the pure heart those who have pure hearts have simple eyes that does not see evil but only what is good. That is why judging contradicts with purity and simplistic wisdom which sees truth. The eye that has a plank does not see the speck in other's eyes. The saints lived a judgment-free life, for example, after St. John the Short saw a person sinning, he wept and when asked by brothers of why he was weeping, he said "today, my brother sinned because of Satan's war, he may repent but tomorrow I may sin and may not repent". The bible also mentions how Lot tormented his righteous soul from day to day by seeing and hearing lawless deeds.
- + **Judging contradicts all the virtues** it contradicts love which helps against many sins.

He who judges does not love. It contradicts humbleness because those who are humble do not concentrate on sins of others but their own sins and blame themselves. Judging contradicts meekness which respects the young and the old. Judging contradicts honesty as he who has a plank in his eye does not see the speck in his brother's eye as he is blind. Judging contradicts the respect and appreciation of others. Man was created in God's image which in itself is an honor because there is nothing that can compare to that. Therefore, judging others contradicts all those virtues and is accompanied by wickedness and corruption.

- + Judging is a complex sin that consists of many components including hate, pride, lying, looking down on others, rejecting them. All of this reflects back on the person who is judging them as he is condemning himself.
- + The advice..

Even if you judging is in small amounts, it later becomes a habit which causes blindness. "if a blind leads the blind, both will fall into a ditch" and as Jesus said whoever thinks that they are without sin, let them throw a stone" (John 8:7). He also said "let both grow together until the harvest" as we know the wheat will be gathered into the barn and we also know what the fate of the tares will be.

Weekly Divine Liturgies

Sunday: 6:00 – 8:30 AM : 8:30 – 11:30 AM

Wed. : 9:00 –11:30 AM Friday : 7:30 – 10:00 AM Sat. : 7:30 – 10:00 AM

Weekly Meetings

Tuesday

7:30 - 8:30 PM Weekly Prayer

Wednesday

7:00 - 8:30 PM Hymns class 7:00 - 8:30 PM Women's

Friday

Meeting

6:30 - 8:00 PM children Bible study 7:00 - 8:00 PM Bible study (Arabic) 8:00 - 9:30 PM H.S. Youth Meeting 8:30 - 10:00 PM Young adult fellowship meeting 8:00 - 9:30 PM Men's Meeting

Saturday

4:30 - 5:00 PM Vesper Praises 5:00 - 5:30 PM Raising of Incense 5:30 - 7:00 PM Sunday

school 5:30 - 7:00 PM Bible

study (Arabic)
7:00 - 9:00 PM Midnight
Praises

Fellowship of St. Joseph the Elder Saturday, October 6th after the Liturgy.

CONFESSIONS:

Church Fax: (732) 332-1049

Friday & Saturday Evening & after weekly Liturgies.

Servants of the Lord ...

Fr. Abraham Wassef

Fr. Abraam Georgy Cell No. : (732) 581 - 3638 Church Tel : (732) 332-1052

Cell No.: (908) 601 - 4831